
شانزدهم  هفته  معوقه  دیدارهای  ملی:  آرمان 
در  فوتبال  برتر  لیگ  هجدهم  و 
حالی امروز برگزار می شود که در 

، تیم های سپاهان  مهمترین دیدار
کتور به مصاف هم می روند.  و ترا

 پیش بازی 
لیگ برتر فوتبال در سال ۱۴۰۳ در حالی آغاز می شود 

که در همین ابتدا دیداری فوق العاده حساس بین دو قطب 
کتور و سپاهان هر  فوتبال ایران در تبریز برگزار می شود. ترا
دو از لحاظ امتیازی پس از استقلال و پرسپولیس در جدول 
رده بندی قرار دارند و شاید در حال حاضر جزو تیم هایی 
قرار  دوم  درجه  در  قهرمانی  شانس  لحاظ  از  که  هستند 
می گیرند، اما پیروزی هریک از تیم ها در این دیدار معوقه 
می تواند آن تیم را به زمره مدعیان اصلی قهرمانی در کنار 
استقلال و پرسپولیس اضافه کند. تیم بازنده شاید حتی برای 
کسب سهمیه آسیایی هم شانس بسیار کمی داشته باشد و 
به همین دلیل شکست در این دیدار فوق العاده گران تمام 
می شود. سپاهان در حالی سال ۱۴۰۲ را با پیروزی برابر گل گهر 
سیرجان به پایان رساند که با دو بازی کمتر نسبت به تیم 
صدرنشین، اختلافی ۹ امتیازی با این تیم پیدا کرده بود. دو 
بازی معوقه و شش امتیاز احتمالی می تواند سپاهان را کاملاً به 
کتور  کورس قهرمانی بازگرداند و از بین این دو بازی، دیدار با ترا
گر سپاهان آن  در تبریز عملیات سخت تر به شمار می رود که ا
را با موفقیت به پایان برساند فوق العاده به قهرمانی و رقابت 
با استقلال و پرسپولیس در هفته های باقیمانده امیدوار 
می شود. در غیر این صورت سپاهان تقریباً باید با قهرمانی 
در این فصل هم خداحافظی کند زیرا بعید است استقلال 
و پرسپولیس در دیدارهای باقیمانده به اندازه ای امتیاز از 
کتور  دست دهند که سپاهان به آن ها برسد. در سوی دیگر ترا
با یک بازی کمتر نسبت به استقلال و پرسپولیس، اختلافی 
هشت امتیازی با صدر دارد و پیروزی این تیم هم می تواند 
گردان خمز با صدر را به پنج امتیاز کاهش دهد،  اختلاف شا
کتور  علاوه بر این پیروزی برابر سپاهان از این جهت برای ترا
اهمیت دارد که در این صورت این تیم با یک بازی بیشتر 
نسبت به سپاهان با چهار امتیاز اختلاف جایگاه خود را در 
رتبه سوم تثبیت می کند و حداقل از لحاظ امید به کسب 

سهمیه آسیایی امید زیادی پیدا می کند.

کتوری ها   صحبت ترا
محمد نصرتی در نشست خبری قبل از بازی با سپاهان 
اصفهان، اظهار داشت: بازی حساسی با سپاهان داریم. 
تمامی ارکان باشگاه از مدیریت، کادر پشتیبانی، کادرفنی 
و بازیکنان به اهمیت موضوع واقف هستند. این دیدار 
کند.  می تواند مسیر تیم در ادامه فصل را هم مشخص 
هواداران هم می دانند بازی حساس است و فکر می کنم 
حضور بی نظیری همچون بازی به یادماندنی مقابل فجر 

سپاسی خواهند داشت. وی ادامه 
داد: از هواداران خواهش می کنم از همان لحظه اول تا 
سوت پایان بازی از ما حمایت کنند. امکان دارد در جریان 
خ دهد، ولی هواداران نباید دلسرد شوند  بازی اتفاقاتی ر
۹۰ دقیقه مثل همیشه یار دوازدهم باشند.  و در طول 
ان شاا... بتوانیم با نتیجه خوب در کورس قهرمانی بمانیم 
و به قهرمانی که خواسته قلبی همه  ماست، دست یابیم. 
کتور برای بازی  وی در رابطه با محرومان و مصدومان ترا
با سپاهان گفت: محروم نداریم. دو نفر مصدومیت جزئی 
کتور بسیار خوب  دارند، اما با تیم تمرین کرده اند. شرایط ترا
بوده و همه آماده هستند. وی در پاسخ به این سوال، آیا 
بازی با سپاهان جنگ میانه میدان خواهد بود؟ بیان کرد: 
کید  ما از ابتدای فصل و از زمان حضور خمز به این موضوع تأ
داریم که صاحب توپ باشیم و بازی سازی را از عقب زمین 
گر مالک توپ باشیم، حریف نمی تواند به ما  شروع کنیم. ا
آسیب وارد کند و این فلسفه کاری ما از زمان حضور خمز 
است. باتوجه به شرایط، سیستم و فلسفه حریف، استراتژی 
کتیک مان را در طول بازی تغییر خواهیم داد، اما سیستم  و تا
، مالکیت توپ است. سپاهان در فاز حمله  کتور کلی ترا
قدرتمند بوده و نفرات خوبی در خط هافبک دارد. ما هم تیم 
حریف را به خوبی آنالیز کرده ایم و روز چهارشنبه روز خوبی 
کتور به  خواهیم داشت. نصرتی در پاسخ به این سوال، ترا
کید کرد:  آن خودباوری برای کسب جام رسیده است؟ تأ
ما نسبت به فصل گذشته، تغییرات زیادی در ترکیب تیم 
داشته ایم. شاید اول فصل خود باوری برای قهرمانی در آن 
حد زیاد نبود و بازیکنان نمی دانستند اینجا چقدر فشار برای 
قهرمانی زیاد است، اما با افزایش فشار از سوی هواداران و 
کنون همه می دانند پیراهن چه  باشگاه برای قهرمانی، ا
تیمی را پوشیده اند و به خودباوری برای قهرمانی رسیده ایم. 
امیدوارم با همین قدرت پیش رویم تا در لیگ و جام حذفی 

به عنوان قهرمانی دست یابیم. 

 نظر سپاهانی ها 
رامین رضاییان درباره بروز برخی اختلافات در سپاهان، 
اظهار داشت: جایی تیم ما به نظرم مسیرش را گم کرد که 
فدراسیون فوتبال اختلاف را در تیم ایجاد کرد. مربی و خیلی 

از بازیکنان ما به یک مسیر دیگری رفتند. ما در 
فوتبال ایران اینقدر فکر بزرگی نداریم که طی فصل این همه 
مشکل را یک جا کنترل کنیم. واقعاً سخت است که 6 امتیاز 
از ما کسر کردند و بعد چند بازیکن ما را حین بازی ها محروم 
کردند. این موارد واقعاً برای بازیکنان ایرانی شوک بزرگی 
است که بازیکنان بتوانند آن را حل کنند و در زمین کیفیت 
واقعی خودشان را داشته باشند. وی افزود: ضربه بزرگی به 
گر مسیر تیم ما اشتباه بود و تخلفاتی  تیم ما زدند. حتی ا
، بهتر و در زمان درست تر با آن  گر داشت در مسیر درست تر ا
برخورد می شد. این موارد نظر شخصی من است. در حین 
و کورس بازی ها بخواهید این همه مسائل انضباطی را به 
سپاهان نسبت بدهید و واقعاً این ضربه ای که در آن مقطع 
سپاهان خورد، بزرگ بود. ما در آن مقطع امتیازات مان را 
جمع کرده بودیم و در حال رفتن مسیر خودمان بودیم. آن 
ضربه باعث شد هنوز تیم سپاهان ریکاوری نشود و مدیریت 
خودش را از دست بدهد. یک مدیریت دیگر هم آمد و زمان را 
از دست داد. بازیکن تیم فوتبال سپاهان تصریح کرد: چقدر 
موج های منفی! ولی در این چند وقت سعی کردیم با همه 
بچه ها و مربی مان موج های منفی را دور کنیم. خیلی سخت 
بود که توانستیم ۲ بازی قبلی  خودمان را برنده شویم و الان 
، بازی قهرمانی سپاهان است.  کتور هم می گویم دیدار با ترا
من مردم تبریز را به شدت دوست دارم و همیشه به من 
لطف داشتند، با تمام احترام به هواداران تبریزی، اما ما به 
آنجا می رویم که بهترین خودمان را در زمین نشان بدهیم و 
امیدوارم روز فوتبالی قشنگی باشد و  با توکل به خدا مردم عزیز 

ایران یک بازی قشنگ را ببینند.
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گلزمان   ژرمن ها به دنبال حفظ نا
آلمان تصمیم  مدیران تیم ملی فوتبال 
گلزمان را به عنوان سرمربی  گرفتند یولیان نا
کنند.  حفظ  مربیگری شان  نیمکت  روی 
گفت فلوریان پلتنبرگ خبرنگار آلمانی،  به 
فدراسیون فوتبال آلمان قرار است قرارداد 
که  جدیدی را به این مربی پیشنهاد دهد 
این قرارداد تا پایان جام جهانی ۲۰۲6 اعتبار 
گلزمان با تیم ملی آلمان  دارد. قرارداد فعلی نا
تابستان امسال بعد از پایان یورو ۲۰۲۴ به پایان 
گر او از بازگشت به فوتبال باشگاهی  می رسد. ا
امتناع کند، ممکن است چند سال دیگر در 
تیم ملی آلمان بماند. تیم ملی فوتبال آلمان 
بعد از بازگشت تونی کروس به کلی تغییر کرده 
و دو پیروزی بزرگ را به دست آورده تا هواداران 

خود را به قهرمانی در یورو ۲۰۲۴ امیدوار کند. 

ویژه

باشگاه رم با رونمایی از لباس 
بی  جدیدش به استقبال در
کاپیتاله مقابل لاتزیو رفت.  دلا
در این لباس نکته قبل توجه 
ترکیب زیبای رنگ زرد و رنگ 
که  پیراهن اصلی رم است 
توسط آدیداس طراحی شده 

 . ست ا

هافبک عراقی مسی ها برای 
ل در هفته  دیدار با استقلا
بیست و دوم لیگ برتر خود 
را آماده می کند. منتظر محمد 
در جریان بازی دوستانه اخیر 
مس مقابل پرسپولیس هم به 
میدان رفت و عملکرد خوبی 

داشت.

 تیم فوتبال سپاهان ساعت 
1۷ روز گذشته به تبریز آمد و 
بازیکنان این تیم در هتل 
شهریار تبریز اقامت داشته و  
روز بازی به استادیوم یادگار 
امام خواهند رفت.  جالب اینکه 
اتوبوس تیم فوتبال سپاهان 

اختصاصی  است. 

ت
شــ

س نو
عک

        اتوبوس   پیراهن آماده

گفتوگو

مرتضی فنونی زاده پیشکسوت پرسپولیس  
در مورد وضعیت مالکیت این تیم و مسائل 

مطروحه در ماه های اخیر صحبت کرد. 
 در خصوص ماجرای مالکیت پرسپولیس 

و انتقالش به بانک ملت چه نظری دارید؟
 راستش ما نفهمیدیم آخرش این قضیه 
یک  روز  هر  رسید.  کجا  به  مالکیت  انتقال 
خبر منتشر می شود که مالکیت پرسپولیس 
مشخص شد و به فلان جا رسید و رییس جمهور 
دستور داد و قطعی شد و فردایش رئیس آنجا 
مصاحبه می کرد که پرسپولیس را نمی خواهیم. 
می شود  منتشر  که  اخباری  این  هم  الان 
نمی دانم تا چه حد صحت دارد. خسته شدیم 

از بس اخبار ضد و نقیض شنیدیم. 
    هوادار پرسپولیس نباید نگران باشد؟

هوادار پرسپولیس در این شرایط نگران 
در  حضور  مجوز  بحث  یک  است.  تیمش 
آسیاست که تا چند روز دیگر باید تکلیفش روشن 
شود و یک بحث دیگر این است که مالکیت 
جدید باید تیم را اداره کند و مجموعه ای که با 
احساسات چند ده میلیون آدم در ارتباط است 
را مدیریت کند و حاصل تصمیماتش می شود 
خروجی عملکرد پرسپولیس، برای همین هم 
باید به سرعت تکلیف مالکیت روشن شود و هم 
اینکه این سرعت نباید به یک تصمیم اشتباه 
منجر شود که آینده پرسپولیس به خطر بیافتد. 
   به نظر شما انتقال مالکیت باشگاه  

انجام می شود؟
 حالا نمی دانم ماجرای بانک ملت چقدر 
جدی است ولی به این نمی گویند خصوصی 
گر قصد تیم داری داشت و  سازی. دولت ا
می خواست برای باشگاه هزینه کند چه نیازی 
گذاری مطرح  گذاری بود و حالا که بحث وا به وا
شده است چرا می خواهند به یک بانک دولتی 
گذار کنند؟ این موضوع مشکل را حل نخواهد  وا
 AFC کرد و فقط هدف در اینجا دور زدن قوانین
است. من بعید می دانم بانک ملت برای مدت 
طولانی بخواهد در باشگاه پرسپولیس هزینه 

مناسبی انجام دهد.  

فنونی زاده:
هوادار پرسپولیس 

در این شرایط نگران 
تیمش است

حل معمای حسن یزدانی  
در مجارستان! 

ایسنا: حسن یزدانی پس از انجام عمل 
جراحی بر روی کتف خود مدتی را از تمرینات 
کشتی دور بود اما شاخص ترین چهره کشتی 
ایران زودتر از پیش بینی پزشکان، در حال 
حاضر تمرینات کشتی خود را با کشتی گیران 
نوجوان در مازندران دنبال می کند تا از دو هفته 
دیگر تمرینات کشتی را طبق روال سابق به مرور 
با کشتی گیران بزرگسال آغاز کند. برخلاف برخی 
شایعات مبنی بر احتمال نرسیدن یزدانی به 
المپیک، یزدانی این روزها با انگیزه بسیار بالا 
تمرینات خود را دنبال می کند و با جدیت به 
کسب سومین تجربه حضور در ادوار  دنبال 
المپیک است تا طبق اظهارات خود دومین 
طلای المپیک را نیز به ویترین افتخارات خود 
اضافه کند. بر اساس چرخه انتخابی تیم ملی، 
هادی وفایی پور تنها رقیب یزدانی برای کسب 
دوبنده وزن ۸6 کیلوگرم تیم ملی در المپیک، 
آسیا  قهرمانی  های  رقابت  در  صورتیکه  در 
صاحب مدال طلا شود وارد رقابت انتخابی با 
حسن یزدانی خواهد شد. طبق شنیده ها، 
در صورتیکه وفایی پور در مسابقات آسیایی 
به مدال طلا برسد، به همراه حسن یزدانی در 
مسابقات رنکینگ مجارستان که قرار است از ۱۷ 
تا ۲۰ خرداد در بوداپست برگزار شود،  به میدان 
می روند تا در نهایت چهره نماینده وزن ۸6 
کیلوگرم ایران در المپیک پاریس مشخص شود. 
به این ترتیب رقابت های رنکینگ مجارستان، 
تنها فرصت برای حسن یزدانی بعد از دوری 
چند ماهه از میادین است تا هم وضعیت دقیق 
او توسط کادر فنی تیم ملی ارزیابی شود و هم 
برای راهیابی به المپیک با وفایی پور رقابت 
کند، اما احتمال جدی دیگر این است ، در 
صورتیکه یزدانی آمادگی لازم را در این رویداد 
نداشته باشد و نتواند به سطح مورد نظر کادر 
فنی تیم ملی برسد، احتمال اضافه شدن گزینه 
ای به نام کامران قاسمپور نیز به مدعیان وزن 
۸6 کیلوگرم المپیک به صورت انتخابی رو در رو 

وجود خواهد داشت. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
فعالیت  ملت  بانک  نظر  زیر  که  هلدینگ  یک  تسنیم: 
مالکیت  گرفتن  اختیار  در  برای  گزینه  اصلی ترین  می کند، 
باشگاه پرسپولیس است.  بحث مالکیت مشترک دو باشگاه 
پرسپولیس و استقلال همچنان مشکل اساسی برای کسب 
کان  مجوز حرفه ای سازی است، جلسات در این زمینه کما
ادامه دارد و باید تکلیف دو باشگاه تا 5 اردیبهشت سال جاری 
مشخص شود. در حالی که از بانک ملت به عنوان مالک جدید 
پرسپولیس یاد می شد اما طبق آخرین پیگیری ها، »هلدینگ 
که زیر نظر این بانک فعالیت  بهساز مشارکت های ملت« 
می کند اصلی ترین مشتری پرسپولیس است. ۱۱ شرکت حقیقی 
و حقوقی خواهان در اختیار گرفتن مالکیت پرسپولیس بودند 
اما پس از صحبت های صورت گرفته در نهایت »هلدینگ بهساز 
گرفتن  گزینه در اختیار  مشارکت های ملت« محتمل ترین 
کرات برای این انتقال  مالکیت پرسپولیس معرفی شده است. مذا
انجام شده است و باید دید در نهایت این هلدینگ مالکیت 
. این هلدینگ سهامی  پرسپولیس را در اختیار می گیرد یا خیر
عام است و مالکیت و مدیریت ۱۳ شرکت را به عهده دارد. پیش تر 
از بانک تجارت نیز به عنوان سهامدار آینده استقلال یاد می شد.

بیــنالمــلل
 سرمربی ۴۴ ساله بارسلونا در صورتی که خواسته هایش 
برآورده شود، حاضر است درباره تصمیمش برای جدایی از 
این تیم تجدیدنظر کند.  ژاوی هرناندس اخیراً اعلام کرد که 
در پایان فصل جاری از سمت سرمربیگری بارسلونا کناره گیری 
خواهد کرد، اما عملکرد خوب بارسلونا در بازی های اخیر باعث 
شده تا مدیران باشگاه به فکر متقاعد کردن او برای ماندن روی 
نیمکت این تیم بیفتند. روزنامه »موندو دپورتیوو« چاپ 
کاتالونیا خبر داد، خوان لاپورتا )رئیس باشگاه بارسلونا(، 
دکو )مدیر ورزشی تیم بارسلونا( و رافا یوسته )نایب رئیس 
ورزشی باشگاه بارسلونا( می خواهند ژاوی تا پایان ماه ژوئن 
۲۰۲6 هدایت بارسا را برعهده داشته باشد، اما تا به این لحظه 
این مربی اسپانیایی حاضر به تجدیدنظر در تصمیمش 
اوی نمی خواهد پس از  گزارش؛ ژ نشده است. طبق این 
پایان فصل جاری سرمربی بارسا بماند، اما ممکن است 
نظرش را تغییر دهد، اما به شرطی که باشگاه به او تضمین 
دهد بازیکنان سطح بالایی را به خدمت بگیرد. اولویت ژاوی 
خرید دو بازیکن سطح بالا است و مدنظر او جذب برناردو 
سیلوا هافبک منچسترسیتی و خرید یاشوا کیمیش هافبک 
دفاعی بایرن مونیخ یا مارتین زوبیمندی هافبک دفاعی رئال 
سوسیه داد است. »موندو دپورتیوو« همچنین گزارش داد؛ 
خوان لاپورتا امیدوار است بتواند بازیکنان مدنظر ژاوی را در 
تابستان پیش رو به خدمت بگیرد و هدف بلندمدت او هم 
جذب ارلینگ هالند در تابستان ۲۰۲5 برای جانشینی روبرت 
لواندوفسکی است. بر اساس این گزاش؛ برناردو سیلوا بند 
فسخ 5۰ میلیون یورویی در قراردادش در صورت داشتن 
پیشنهاد از بارسا دارد. بارسلونا در حال حاضر با 6۷ امتیاز 
لیگا است و با رئال مادرید  در رده دوم جدول رده بندی لا
اوی  ژ گردان  شا دارد.  اختلاف  امتیاز  هشت  صدرنشین 
هرناندس در مرحله یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان اروپا هم 

باید با پاری سن ژرمن دیدار کنند.

پروسه جوان گرایی در فوتبال ایران 
به خوبی انجام می شود

مسابقات لیگ برتر در فصل جاری به هفته های حساسی 
کورس قهرمانی منتظر لغزش  رسیده و تیم های مدعی در 
حریفان و رسیدن به صدر جدول هستند. در این فصل لیگ 
برتر تیم ها به لحاظ فنی بهتر از سال های قبل عمل کردند، 
کثر تیم ها دوست داشتند فوتبال بازی کنند. تیم ها  چون ا
بیشتر حریفان شان را از جلو پرس می کردند و حتی تیم هایی که 
کتیک پرس  از روز اول آغاز مسابقات شانس خوبی نداشتند، تا
از جلو را در دستور کار خود قرار داده بودند. تیم های بزرگ دنیا 
به خوبی این کار را انجام می دهند، چون می خواهند زودتر 
صاحب توپ شوند و از همان جلو حمله جدیدی را طراحی 
کتور، جمع مدعیان  کنند.  استقلال، پرسپولیس، سپاهان و ترا
را شکل داده اند. این فصل ملوان هم با بازی های خوب به 
جذابیت لیگ برتر افزوده است. این تیم بازی به بازی انگیزه 
پیدا کرد، اما با باختی که مقابل پیکان داشت، رقابت پایاپای 
گر از لحاظ  با تیم های بالای جدول را تا حدودی از دست داد. ا
آماری به نتایج ملوان نگاه کنیم، در رده سوم تیم هایی که 
کمترین باخت را دارند در جایگاه سوم قرار گرفته است. استقلال 
با یک باخت، پرسپولیس با ۲ باخت و ملوان ۴ بازی خودش را 
باخته است.  هنوز برخی از مسائل منفی از سال های گذشته 
در مسابقات لیگ برتر باقی مانده است. مربیان و بازیکنان 
سعی می کنند از داوران امتیاز بگیرند و به داوران فشار آورند. 
حتی پیش می آید که هنوز بازی شروع نشده، به داور حمله 
می کنند. مربیان وقتی نتیجه نمی گیرند، کاسه و کوزه ها را سر 
داور می شکنند. جدیداً هم مربیان خارجی داوران را دلیل عدم 
نتیجه گیری تیم شان می دانند.  به طور حتم نبود تجهیزات 
کمک داور ویدئویی مشکلات داوری بازی های لیگ برتر را بیشتر 
گر این سیستم وجود داشته باشد دیگر جنجالی به  می کند و ا
گر در دیدار دربی هم VAR وجود نداشت،  وجود نخواهد آمد. ا
مطمئناً مشکلات زیادی در این دیدار پیش می آمد. چون دو 
تیم در جدول رده بندی لیگ برتر جایگاه اول و دوم را داشتند، 
گر داور یک خطا را اشتباه اعلام می کرد به طور حتم مشکلات  ا
بین دو تیم بیشتر می شد. تجهیزات کمک داور ویدیویی باید 
در تمام بازی های لیگ برتر وجود داشته باشد تا کیفیت فنی 
تیم ها بالا برود و تنش را بین مربیان و داوران کمتر کند.  بهترین 
و قشنگ ترین کاری که فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ انجام 
دادند درباره جوان کردن تیم ها بود تا بازیکنان جوان وارد 
گر با نگاه مثبت به قانون استفاده  مسابقات لیگ برتر شوند. ا
از بازیکنان جوان در تیم های لیگ برتری نگاه کنیم، پروسه 
جوان گرایی در فوتبال ایران بهتر و زودتر انجام می شود. بر همین 
اساس بازیکنان جوان تر می توانند بهتر خودشان را به فوتبال 

ایران نشان بدهند و زودتر وارد چرخه لیگ برتر شوند.

حسینچرخابی
کارشناسفوتبال

قهرمانی خاتون؛ هدیه به ملیکا! 

فاطمی:   به آینده تیم ملی امیدوارم

بعد از انصراف پالایش گاز ایلام از مصاف 
با خاتون بم، پرافتخارترین تیم لیگ برتر 
این تیم در لیگ  زنان، دهمین قهرمانی 
برتر زنان قطعی شد و این تیم حالا رسما 
بار دیگر موفق به فتح جام قهرمانی لیگ 
زنان شد. قهرمانی این فصل خاتون اما با 
که ملیکا  ۹ قهرمانی قبلی متفاوت بود، چرا
محمدی، ستاره فقط بمی ها و تیم ملی، قول 
کسب دهمین قهرمانی با خاتون را در لیگ 
شانزدهم داد، اما مرگ دلخراش این ستاره 
مانع از به حقیقت بدل شدن وعده او شد و 
در نهایت هم تیمی های او برای جامه عمل 
پوشاندن به این قول، تمام همت خود را به 

کار گرفتند. قهرمانی که در غیاب سه بازیکن 
تاثیرگذار خاتون، با تلاش چندین برابری 
گردان مرضیه کسب شد و در این مسیر  شا
۴ تاریخ، نقش پر رنگی را ایفا کرد. از وعده 
ملیکا در روز ۱۳ فروردین به کسب قهرمانی 
تا ۲۲ فروردین، روزی که جام شانزدهم در 
زادگاه او یعنی ورزشگاه حافظیه شیراز در 
دستان کاپیتان این تیم بالا خواهد رفت. 
قصه قهرمانی این فصل خاتون، شباهت 
بسیاری به موفقیت پرسپولیس به همراه 
برانکو ایوانکوویچ در سالی که هادی نوروزی، 
کاپیتان این تیم فوت شد، داشت. همان  قدر 
دراماتیک و همان اندازه راسخ برای رسیدن 

به یک هدف، در سالی که یکی از مهم ترین 
بازیکنان دو تیم دار فانی را وداع گفتند. البته 
پرسپولیس در سال اول نایب قهرمان لیگ 
شد و سپس در سه دوره متوالی لیگ برتر را 
فتح کرد. امداد سوم دی ماه بود که خبری 
ک فضای رسانه ای کشور را تحت تاثیر  هولنا
ک سه ملی پوش  قرار داد. تصادف وحشتنا
کیلومتری جاده بم در  خاتون بم در پنج 
خودروی تیبا و مرگ دلخراش ملیکا محمدی 
و مصدومیت شدید بهناز طاهرخانی و زهرا 
خواجوی. این قطعا دلخراش ترین لحظه 
ورزش ایران در سال ۱۴۰۲ بود. ماجرای ملیکا 
به دلیل اقامت او در آمریکا و انتخاب ایران 

برای زندگی و پوشیدن پیراهن تیم ملی 
زنان، قصه مرگ او را دراماتیک تر از آنچه 
تشییع  مراسم  سه  برگزاری  می کرد.  بود، 
برای ستاره پر پر شده فوتبال زنان در بم، 
شیراز و سرانجام استادیوم آزادی، آخرین 
سکانس های حضور ملیکا در ایران بود و در 
کسپاری  نهایت ستاره فقید خاتون برای خا
راهی آمریکا شد. اما این تازه آغاز ماموریت 
سخت ۱۱ ستاره دیگر خاتون بود؛ عزم همه 
برای عملی شدن وعده ملیکا جزم شده بود 
و حالا دیگر نه کسب دهمین قهرمانی، بلکه 
قولی که ملیکا محمدی داده بود؛ مهمترین 

انگیزه بازیکنان خاتون بود.

فراز فاطمی کارشناس فوتبال کشورمان 
با اشاره به روند و نتایج فوتبال ایران در سال 
۱۴۰۲ گفت: در کل روند فوتبال ایران را نسبت 
به ادوار گذشته بهتر دیدم اما باید اختلاف 
فاحشی که بین فوتبال و فوتبال ساحلی وجود 
دارد از بین برود و زحمات این قهرمانان هم به 

خوبی دیده شود.
  اتفاقات سال گذشته 

فراز فاطمی در گفت وگو با ایرنا، در خصوص 
اتفاقات و رویدادهای فوتبالی سال گذشته 
اظهار داشت: آنچه در فوتبال ایران و در 
سال ۱۴۰۲ رقم خورد را باید در دو بعد مورد 
بررسی قرار داد. یک جنبه بحث ملی است و 
مورد دوم به ماهیت باشگاهی باز می گردد. 
وی ادامه داد: در بعد ملی، تورنمنت بزرگی 
چون جام ملت های آسیا را تجربه کردیم که 
با فراز و نشیب هایی همراه بود اما در کل باید 
بگویم روند تیم ملی، روند بدی نبود. اینکه 

یک فرد ایرانی سکان هدایت تیم ملی را پس 
از سال ها در اختیار گرفت یک اتفاق خوب 
است و با همین شرایط موفق شدیم ژاپن را 
هم پس از سال ها شکست بدهیم اما افسوس 
که نتوانستیم این شادی را با قهرمانی در قطر 

کامل کنیم.
  تیم ملی 

ملی پوش اسبق فوتبال کشورمان تصریح 
قوت  و  ضعف  نقاط  مدت  همین  در  کرد: 
تیم ملی مشخص شد که برای رفع آن باید 
بدهیم،  قرار  کار  دستور  در  را  جوانگرایی 
من به این تیم و آینده آن امیدوارم و باید 
زمان و فرصت کافی داد تا کادر فنی تیم ملی 

برنامه های خود را اجرایی کند.
  باشگاهی 

فاطمی به موضوع باشگاهی هم اشاره کرد 
و گفت: سطح فوتبال باشگاهی ما نسبت به 
ادوار گذشته بهتر و کیفیت بازی های لیگ 

نسبت به سنوات قبلی، ۱۰ درصد رشد داشته 
است. از نظر فنی هم به روز تر شده ایم و فاصله 
خطوط نیز کمتر شده است. امروز در فوتبال 
ما ضربات کمتری به توپ زده می شود و در کل 

کیفیت لیگ را بهتر از قبل می بینم.
  نوجوانان 

نتایج  از  کشورمان  فوتبال  کارشناس 
تیم نوجوانان ایران یاد کرد و تصریح کرد: برد 
شیرینی که برابر برزیل رقم خورد یک اتفاق 
تاریخی برای فوتبال ایران به شمار می رود و 
نباید این بازیکنان را از یاد برد. عملکرد خوب 
آنها در این جام در خاطره ها باقی خواهد ماند 
کش  هر چند این امید را داشتیم که برابر مرا
هم به برتری برسند و راهشان را همچنان 

ادامه دهند.
  قراردادها 

بازیکن اسبق تیم ملی فوتبال ایران در 
بین  که  فاحشی  اختلاف های  به  کنش  وا

دستمزد بازیکنان فوتبال چمنی و ساحلی 
کید کرد:  ملی پوشان ساحلی ما  وجود دارد تا
نشان دادند از چه توانایی و ظرفیت بالایی 
برخوردار هستند. استعدادهایی که در این 
رشته وجود دارد آینده ما را تضمین می کند 
و باید به آنها بها داد تا دیده شوند. نباید این 
اختلاف بین آنها باشد و امیدوارم از بابت 
دستمزدها و پاداشی که می گیرند هیچ اختلاف 
و تفاوتی بین آنها با سایر فوتبالیست ها نباشد. 
فاطمی در مورد شرایط فوتبال و مقایسه آن 
با کشورهای حوزه خلیج فارس خاطرنشان 
کرد: از نظر سرمایه گذاری و مسائل مرتبط به 
سخت افزای هیچ گاه به آنها نخواهیم رسید 
اما در فوتبال ایران استعدادهایی داریم که 
ما را همچنان امیدوار نگاه می دارد. باید در 
این بخش سرمایه گذاری و برنامه ریزی شود 
تا از ظرفیت هایی که داریم به بهترین شکل 

بهره ببریم.

؛  کتور ؛ دیدار با ترا کتور دیدار با ترا
بازی قهرمانی سپاهان بازی قهرمانی سپاهان 


